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ANGLICKÁ SLOVA U NÁS  

V rámci dotačního Operačního programu J. A. Komenský se žáci 7.B zapojili tak trochu  

do badatelské činnosti. Jejich úkolem bylo zjistit, kolik anglických slov mohou v našem městě 

vidět v reklamě nebo nápisech v ulicích. Během krátké procházky měli žáci ve skupinách zapsáno 

několik anglických slov: exchange-směnárna, coop-družstvo, stop-zastavit, nail-nehet, art-umění 

a design-kresba. Na chvilku měli povoleno zpracovat stejný průzkum také v obchodě. Tam  

už nejlepší skupina, ve složení Eliška Michlová a Eliška Markovičová, našla nebo nafotila 

úctyhodný počet, téměř dvě stě slov. Nejčastěji měli žáci zapsaná tato anglická slova, s nimiž  

se můžeme běžně setkat: hotel, drink, popcorn, hello, colour, baby, tea, coffee, natural, beef, fruit, 

chicken a další.  

„Byli jsme rádi, že jsme si mohli vyzkoušet něco nového, 

netradičního. Anglický projekt se nám líbil. Měli jsme 

vypracovat úkol během procházky městem. Nejlepší na tom bylo,  

že jsme si stihli taky něco dobrého koupit,“ říká Iva Petrlová ze 7.B. 

O průzkumu bude nejlepší skupina připravovat prezentaci  

a s výsledky seznámí ostatní žáky na Dni anglických prezentací  

14. prosince. Toho dne máme v plánu setkání s několika žáky ze ZŠ 

Závod, kteří si pro nás také připravují obdobné prezentace  

v angličtině. 

Až půjdete nakupovat nebo na procházku, zkuste také spočítat, kolik 

anglických slov najdete. 

Mgr. Marie Jirmanová 

 

SEIFEROS 

11. října se naše škola prošla na hřiště Pastvisko, kde na nás čekala přednáška o dravých ptácích od 

skupiny Seiferos. Chovatelé nám představili druhy dravých ptáků, o které se starají. Některé z nich 

jsme si mohli všichni i pohladit, a poté nám ukázali, jak létají a jak rychle dokáží chytit kořist. Přivezli 

mnoho krásných ptáků a pár žáků mělo čest si některé přivolat i na ruku a nakrmit je. Pak jsme se 

vydali společně zpět, cestou jsme debatovali s panem učitelem Neumannem, a taky jsme měli o něco 

delší přestávku. 

 

 

 

KAM PO DEVÍTCE?  

Jako každý rok i letos se žáci devátého ročníku vydali na návštěvu Úřadu práce v Břeclavi. První se tam vypravila 9.A, další týden pak 

my z 9.B. Ráno jsme měli sraz před školou a plánovali jsme jet do Břeclavi autobusem v 7:55, ten byl ale plný, tak jsme museli čekat  

na další. Autobus nás zavezl na náměstí a odtud jsme šli k úřadu práce. V informačním a poradenském středisku se nás hned ujaly moc 

milé poradkyně, které s námi rozebíraly výběr vhodného oboru vzdělávání, naše budoucí povolání a co od něho očekáváme. Dále byl na 

programu test zájmů na počítači a na konec si nás paní poradkyně volala po jednom do kanceláře, kde jsme rozebírali naši budoucí střední 

školu.  

Na školní akci chceme vyzdvihnout hlavně poradkyně z úřadu práce, které byly velice ochotné a milé. Naopak program na úřadě mohl 

být trochu zábavnější.  

Celé dopoledne jsme zakončili tím, na co jsme se všichni těšili už od rána, kebabem na autobusovém nádraží.  

Kristína Červáková 9.B, Ivona Švirgová 9.B  

PODZIM 

5. a 6. ročníky si vyzkoušely spojení výtvarného a literárního umění na téma podzim. Žáci ve výtvarné výchově vytvářeli podzimní 

výrobky a poté měli za úkol napsat o tomto ročním období krátké básničky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podzim  

Když už paní Zima 

klepe tiše na vrátka,  

vyrábíme ve škole 

kaštanová zvířátka.  

(Žáci 5.A) 

 

Podzimní víla 

Po létě se probudila 

barevná podzimní víla. 

Svými zářivými šaty 

obarví na stromech listy, 

než je chladný vítr odnese 

a stříbrnou zimu přinese. 

(Adriana Škrobáčková, 

Alena Spevárová 6.A) 

 

Podzim 

Podzime, podzime, už jsi tu, 

zabarvi nám celou přírodu. 

Budeme skákat do listí, 

budeme výskat radostí. 

(Denisa Fojtíková 6.A) 

 

Podzim 

Barevné listy padají, 

děti všude skákají. 

Všude radost, křik a smích, 

bude toho ještě víc. 

(Karolína Helešicová 6.A) 

 

Podzim 

Když léto odchází, 

tak podzim přichází. 

Školák hledá tužku, 

lovec zase pušku. 

Jelen se pase, 

zvěř běhá v lese. 

(Petr Čapka 5.A) 

 

Klubko 

 



   

 

CENA Ď  

Cena Ď je česká cena určená osobnostem v oblasti kultury, charity, vědy, vzdělání a morálních hodnot. Cena se uděluje například za 

udržování folklórních tradic, darování krve, pomoc dětským domovům a podobně. První ročník se konal 11. 6. 2001 v pražském 

Národním divadle. A proč vlastně název Cena Ď? Ten je odvozen od obyčejné české fráze „tak ti Ď“ = děkuji. Cenu získali například 

Václav Havel, Dominik Duka nebo Zdeněk Svěrák. 

Cena Ď v Lanžhotu pro nás není nová, získala ji už v loňském roce malérečka Marie Švirgová a letos byl mezi vítězi i zpěvák, hudebník 

a bavič Franta Uher. A tento rok za osobní přínos pro osvětu a udržování folklórních tradic na jižní Moravě získal tuto cenu i náš pan 

učitel Jan Kosík. Ceny byly letos udělovány 16. 10. 2023 na Nové scéně Národního divadla. 

My jsme udělali s panem učitelem samozřejmě i rozhovor: 

Byla Vám udělena Cena Ď, za co jste ji získal? 

 „Bylo to za přínos folklóru a za to, co dělám pro Podluží, lidovou písničku a pro okolí Lanžhotu a Mikulčic.“ 

Jaké byly první pocity při vyhlášení vašeho jména?  

„Naprosto nádherné, protože když jste v absolutně do posledního místa vyprodaném Národním divadle a na 

celé scéně zazní vaše jméno, tak je to krásný pocit.“ 

Měl jste i nějakou děkovnou řeč?  

„Ano, děkoval jsem všem lidem, kteří mi posílali hlasy, a děkoval jsem, že jsem mohl mít ze všech 

nominovaných lidí z celé České republiky nejvíce hlasů.“ 

Co pro vás osobně ta cena znamená? 

„Velký závazek do budoucna a potvrzení toho, že to, co dělám, asi dělám dobře už zhruba 35 let.“ 

Jakub Zonyga 8.A 

RECENZE KNIHY 

Kniha: Nelítostný princ 

Autor: Sophie Lark 

Jedná se o romantický příběh a celý děj se odehrává v mafiánském prostředí. Hlavní postava Aida 

Gallová se rozhodne se svými bratry jet na narozeninovou oslavu sestry Calluma Griffina, který je 

dědicem irské mafie. Při prohlídce domu Aida omylem zapálí knihovnu a je odhalena. Za trest si musí 

vzít právě Calluma, a tak začíná romance dvou lidí ze znepřátelených rodin. 

Na knize se mi velmi líbil styl psaní autorky a také zakončení celé knihy – epilog se mi četl plynule a se 

zatajeným dechem (kvůli spoilerům nebudu prozrazovat víc). Nelíbilo se mi chování některých postav a 

malá propracovanost jiných. Některé postavy v knize vystupovaly opakovaně, ale nedozvěděli jsme se o 

nich skoro nic, to mě na knize mrzelo. Celkově se mi ale kniha líbila a určitě bych ji doporučila čtenářům 

podobných témat. 

Od autorky bych si ráda ještě něco přečetla, ale bohužel jsou zatím všechny její knížky jen v angličtině, tak musím čekat na překlad. 

Pavla Ondrysková 9.A 

 

 

ROZHOVOR S „PÁŤÁKY“  

Žáky 5.A tento rok čekal přestup z prvního stupně na druhý. My jsme se jich zeptali na jejich dojmy a pocity.  

Otázky: 
1. Jak se ti líbí nová třída? 
2. Co ti chybí z 1. stupně? 
3. Co se ti nejvíc líbí na 2. stupni? 
4. Jaký je podle tebe největší rozdíl mezi 1. a 2. stupněm? 

 
 

Mirek Hrnčíř: 
1. Dobře. 
2. Zatím mi nic nechybí. 
3. Je tady určitě víc zábavy. 
4. Mezi učiteli z 1. a 2. stupně. 

 

Míša Krupicová: 
1. Dobře. 
2. Nevím, asi učitelé. 
3. Nová třída. 
4. Je tu větší chodba. 

 

Pavel Čapka: 
1. Dobře. 
2. Asi stará skříňka. 
3. Prostor na chodbách. 
4. Že se střídají učitelé. 

 

Beáta Nosková: 
1. Dobře. 
2. Naše paní učitelka. 
3. Měli jsme větší třídu. 
4. Každou hodinu máme jiného učitele. 

 

Lukáš Uher: 
1. Jo, dobrý. 
2. Nic. 
3. Deváťáci. (Pozn.: Mají třídu hned vedle páťáků.) 
4. Na prvním stupni to není tak těžké. 

 

 

Denisa Hrubá 8.B, Nikola Kovářová 8.B 

PROJEKT: OBČAN SVÉHO MĚSTA  

Jaké by to asi bylo, kdybychom měli šanci vytvořit v Lanžhotu něco, co nám tu chybí? 

Tak přesně to jsme si vyzkoušeli v občanské a rodinné výchově s paní učitelkou Tučkovou. Rozdělili jsme se do čtyř skupinek a každá 

skupina měla 20 minut na vytvoření stručné prezentace o tom, co chceme v našem městě postavit nebo zařídit. Času bylo málo, ale každá 

skupinka se rychle dohodla a pracovala na maximum. Všichni jsme úkol zvládli.  

Další hodinu jsme své projekty prezentovali paní učitelce, která měla roli starostky, a zbytku třídy. O vítězném projektu ale nerozhodla 

paní učitelka sama. Zapojili jsme se i my, jako taková rada města, a na prezentující jsme měli spoustu otázek. Padly návrhy na 

velkoobchod, party club pro mladé, optický kabel aj. Vítězným návrhem se stalo rozšíření inline dráhy a doplnění areálu o veřejné 

koupaliště a nové pódium.  

Projekt nás všechny bavil, hlavně tedy role rady města, kdy jsme mohli vše komentovat. Doufáme, že některé návrhy se by se v budoucnu 

mohli stát i skutečností.  

 Eliška Hanzlíková 9.A   


